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Pribojski malinari ove godine o~ekuju dobru
zaradu jer je podbacio rod u Poljskoj i ^ileu

Nadaju se ceni od 2,5
evra po kilogramu

Priboj - "Da je imalo za{ti}en, poljoprivrednik u Srbiji bi sva{ta mogao da
uradi i doprinese", ka`e za Sand`ak Danas Emir Jahovi} iz pribojskog sela
Kraj~inovi}i, koji pri~a kako je odustao od proizvodnje malina zbog prevare
jednog od hladnja~ara, koji njemu i jo{ sedamnaestorici poljoprivrednika iz
pribojskog kraja tri godine nije isplatio predati rod maline.

Njegov ro|ak D`evad Omerovi}, tako|e iz Kraj~inovi}a, nije odustao, nje-
mu isti hladnja~ar duguje ceo rod, oko osam tona, a on i ove godine ima oko
8.000 sadnica. "Ove godine bi trebalo da bude dobra cena, ali je prinos pre-
polovljen, najvi{e zbog toga {to je malina izmrzla. Mo`da u nekim krajevima
Srbije i nije, ali jeste u zapadnoj Srbiji, gde ima najvi{e proizvo|a~a. Meni je
zasad zaklonjen i dosta smo truda i novca u za{titu ulo`ili, pa se nadam da
ne}e biti ba{ tako lo{e",  ka`e D`evad. Kao problem navodi i nedostatak odgo-
varaju}e radne snage, koji je svake godine sve izra`eniji, tako da je, kako ka`e,
te{ko na}i dobrog radnika i za dnevnicu od 3.000 dinara, uz stan i hranu.
"Do|e omladina, pla}a im se dobro i do 100 dinara po kilogramu, radi dan-
dva i ode, ka`u da }e se vratiti, a malina ne mo`e da ~eka, ako je ne ubere{ ona
propade."

Omerovi} dodaje da oni imaju dobru saradnju sa lokalnim otkupljiva~ima,
ali da na kraju cenu obore veliki hladnja~ari i izvoznici koji se dogovore u svo-
ju korist, kakva god da je cena na svetskom tr`i{tu. Dok malinari pribojskog
kraja ka`u da o~ekuju da }e cena biti makar dva i po evra, hladnja~ari tvrde da
je jo{ rano govoriti da li ove godine mo`e imati rekordnu cenu.

"Bi}e sigurno ve}a nego pro{le godine, to su neke spekulacije koje svake
godine negde otprilike u ovo doba prvo kre}e pri~a sa cenama i onda kre}e
pri~a sa kvalitetom, da maline ho}e imati, ne}e imati. Tako da dok to ne krene
to se zaista nikad ni{ta ne zna", navodi Katarina Te{i}, hladnja~ar iz Po`ege.

S. Bjeli}

Dejan Belojica
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Otvoreno prvenstvo Novog Pazara u tavli (bekgemon)

Petrovski na tronu 

Novi Pazar - U okviru akcije
"Posadi drvo, ne budi panj",
brigadiri ORA "Novi Pazar" ne-
davno su posadili 50 sadnica, po
25 platana i japanske {ljive, ~ime
su nastavljeni radovi na izgradnji
Pazarske pla`e na jezeru Gazivode
u Ribari}u. A{ova i krampova
ponovo su se prihvatili akcija{i
veterani, ali i mladi brigadiri. Iako
je bilo planirano da ovog leta pla`a
bude otvorena, zbog pro{logo-
di{njeg prekida u izgradnji, izaz-
vanog pandemijom kovida 19,
mora}e da sa~eka leto slede}e go-
dine. Komandat ORA "Novi
Pazar" Kasim Zorani} ka`e "da
moraju da se stvore svi uslovi, iz-
grade sadr`aji koje treba da ima
jedna pla`a, da se obezbede profe-
sionalni spasioci, postave video-
nadzori, da se dovede voda za pi}e,
izgrade dalekovod, da se izgradi
sistem za pre~i{}avanje otpadnih
voda..." Me|u velikim poslovima
je i re{avanje imovinsko-pravnih
pitanja.

Iznad pla`e, na svojim parcela-
ma, vlasnici su, pre desetak godi-

na, izgradili pet vikendica, ali su
"po dubini zauzeli po 15-20
metara zemlji{ta koje pripada
pla`i u izgradnji". Inspekcije su
donele re{enja o uklanjanju ogra-
da i osloba|anja op{tinskog
zemlji{ta, jer je u tom delu plani-
rana izgradnja upravnih i drugih
objekata. Ministarstvo trgovine,
turizma i telekomunikacija ove

godine nije prihvatilo zahtev
gradske uprave da finansira nas-
tavak radova na Ribari}kom
jezeru, pa se o~ekuje da ne-
dostatak finansijskih sredstava
svojim radom nadomeste akcija{i.
Najintenzivniji radovi ovog leta
odvija}e se od 12. do 17. jula, ko-
liko }e trajati ORA "Novi Pazar". 

S. N.

Slede}eg meseca ORA
"Novi Pazar":

Po{umnjavanje budu}e
Pazarske pla`e
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Novi Pazar - Danas mladi pokazuju
ve}e interesovanje za popularnu i ko-
mercijalnu muziku, ~esto stranu, a za-
nemaruju vrednosti nacionalne, umet-
ni~ke i tradicionalne. Mislim da, u na-
{em dru{tvu, nisu dovoljno razra|eni
i iskori{}eni mehanizmi delovanja na
svest mladih o zna~aju kulture i potre-
bi njenog negovanja, o~uvanja i razvo-
ja. Nije dovoljno da u gradu postoje sa-
mo kulturno-umetni~ka dru{tva, koja
}e kroz rad folklorne ili peva~ke sekci-
je, negovati i promovisati odre|ene
muzi~ke i kulturne sadr`aje i vredno-
sti svoga i drugih naroda. Neophodno
je da se kroz {kolski sistem, na svim ni-
voima osmisle kulturno-umetni~ke
aktivnosti, u kojima }e u~estvovati {to
vi{e mladih. Neophodno je da kroz za-
jedni~ki osmi{ljene projekte omogu}i-
mo mladima da svoje slobodno vreme
koriste na koristan na~in, da kroz ta-
kve aktivnosti i projekte predstave svo-
ja znanja i sposobnosti - ocenjuje Bilja-
na Pavlovi}, profesorka muzike na
U~iteljskom fakultetu u Prizrenu i
osniva~ica novopazarske etno-grupe
„Ra{anke“. 

Kako se kod mladih razvija
svest o zna~aju kulture?

- Predstavljaju}i svoja znanja i spo-
sobnosti kroz aktivnosti i projekte,
mladi }e bolje da upoznaju zajednicu u
kojoj `ive i njene kulturne specifi~no-
sti. Kre}e se od {kole, koja kroz kon-
takte sa dru{tvenim okru`enjem, obe-
le`ava zna~ajne nacionalne i lokalne
praznike, posetama, takmi~enjima,
priredbama, smotrama, promocijama
knjiga i drugim kulturnim sadr`ajima.
Kulturno-umetni~ki programi su pri-
lika da se predstave u~enici koji pevaju
u horu, sviraju u orkestru ili u~estvuju
u drugim sekcijama. U~estvovanje u
raznim kulturnim programima kod
mladih razvija svest o zna~aju kulture.
Na pedagozima i relevantnim institu-
cijama je velika odgovornost i obaveza

u osmi{ljavanju i pokretanju kulturnih
de{avanja u kojima }e u~estvovati mla-
di.

Koliko mladi u Novom Pazaru
imaju mogu}nosti da iska`u svoj ta-
lenat u umetnosti?

- U ovoj sredini se poklanja pa`nja
podsticanju kreativnosti mladih. Ali,
mislim da je nedovoljno razvijena stra-
tegija kontinuiranog pra}enja i podr-
`avanja napretka i razvoja talentovane
dece. U Novom Pazaru postoji Festival
stvarala{tva mladih, na kojem u~enici
osnovnih i srednjih {kola predstavlja-
ju svoje talente. Ovde ima niz pitanja:
{ta se de{ava sa tom talentovanom de-
com po zavr{etku Festivala, koliko kao
dru{tvo ula`emo u dalji razvoj te talen-
tovane dece, koliko im stvaramo mo-
gu}nosti da taj talenat neguju, usavr{a-
vaju i ispoljavaju? Nisam sigurna do to
~inimo u dovoljnoj meri. Zbog toga in-
sistiram na zajedni~kom osmi{ljava-
nju i planiranju kulturnih programa
izme|u {kola i institucija, jer na taj na-
~in je mogu}a podr{ka i usmeravanje
mladih talenata.

Da li je ova sredina spremna da
podr`i mlade talente u kulturi?

- Nadle`ne institucije ula`u odre|e-
ne napore, ali to ne ~ine koliko treba.
Pojedinci i kulturno-prosvetne organi-
zacije snalaze se kako znaju i umeju.
Prinu|eni su, ~esto, da idu od vrata do
vrata i da mole kako bi obezbedili sred-
stva za realizaciju svojih ideja i proje-
kata. To je pokazatelj da se ne poklanja
dovoljno pa`nje onima koji su zainte-
resovani za promociju i razvoj kulture.
Prime}ujem da neki ljudi imaju pogre-
{nu predstavu o ovom pitanju. Pozva-
}e peva~ku grupu, hor, orkestar ili fol-
klor za neku manifestaciju samo da bi
popunili program i zabavili publiku.

Ima li, bar, neki izuzetak?
- Ima. Grad Novi Pazar, nedavno je

podr`ao projekat „U spomen novopa-
zarskim pesnicima Omeru Turkovi}u i
Dragoslavu Nikoli}u“. Pred{kolci i
u~enici osnovnih {kola ima}e priliku
da upoznaju znamenite li~nosti novo-
pazarskog kraja i njihovo stvarala{tvo.
Razvijanje znanja o sopstvenoj kulturi
i o kulturi naroda sa kojima ̀ ivimo tre-
ba da bude polazna ta~ka me|usobnog
upoznavanja i povezivanja. Upravo,

humanisti~ka vizija kulture se ogleda
u funkciji povezivanja, a ne razdvaja-
nja ljudi. U vi{enacionalnim sredina-
ma, kakva je ova, podr{ka ovakvim
projektima zna~i ulaganje u napredak,
mir i stabilnost ovog kraja.

Pre skoro dve decenije pokrenuli
ste etno grupu „Ra{anke“, sa kakvim
problemima ste se suo~avali na po-
~etku rada?

- Slede}e godine grupe „Ra{anke“ i
„Ra{ankice“, koje okupljaju talentova-
nu decu i omladinu, slave dve decenije
postojanja. Bilo je mnogo te{ko}a i iza-
zova. Niti je bilo dovoljno sredstava,
niti osnovnih uslova za rad. Intenziv-
no smo radile od 2002-2012. i tada
nam se de{avalo da ve`bamo u hladnoj
prostoriji, bez potrebnog muzi~kog in-
strumenta, a uniforme smo same ku-
povale. Imale smo prekid u radu od
nekoliko godina. Kad smo se ponovo
okupile, javio se problem mesta gde da
odr`avamo probe. Jedno vreme oku-
pljale smo se u cve}ari, koju dr`i na{a
~lanica, pa kad nai|e mu{terija mi pre-
kinemo probu, onda su nam predstav-
nici crkvene op{tine dozvolili da odr-
`avamo probe u crkvenim prostorija-
ma. Svaku pomo} cenimo i znamo da
uzvratimo na najbolji na~in, promovi-
{u}i svoj grad i vrednosti muzike. Ima-
le smo oko 200 nastupa i imamo sni-
mljena dva CD. Institucije zadu`ene za
kulturu i umetnost u gradu, trebalo bi
da sagledaju {ta ko i kako radi i da u
skladu sa rezultatima rada pru`e odgo-
varaju}u podr{ku. Podr{ka relevant-
nih institucija je neophodna radi
ostvarivanja projekata trajnije vredno-
sti i omogu}ilo kvalitetno u~e{}e mla-
dih u njima. S. Novosel

Mladi i kultura u Novom Pazaru

Nove manifestacije 
za nove generacije

Novi Pazar - Novi Pazar je, zvani~-
no, najmla|i grad u Evropi i najve}i
u ovom delu Srbije. Do pre desetak
godina bio je srbijanska prestonica
horskog amaterskog pevanja. Svaki
prvi vikend u maju bio je rezervisan
za horsko pevanje najboljih ansam-
bala iz cele Srbije. Vreme, „kad ceo
grad peva i danju i no}u“, okupljalo
je vi{e od hiljadu mladih. Ovaj grad je
vi{e od dve decenije bio doma}in Fe-
stivala omladinskih horova Srbije
(FOHS), a onda je po~eo polako da se
gasi. Na kraju je prestao da postoji,
bez ikakvog logi~nog obja{njenja. 

U skladu sa nadolaze}im vreme-
nom po~eli su da nastaju horovi i
kulturno-umetni~ka dru{tva, koji su i
po pevanju i po igranju, a i po imenu
po~eli „da neguju nacionalnu tradici-
ju“. Svako je igrao u svom kolu i pe-
vao svoju pesmu. Ovaj grad je, po-
slednjih nekoliko godina, u vrhu re-
publi~ke lestvice po izdvajanjima za
kultutu. Znatan deo tih sredstava ide
za finansiranje kulturnih sadr`aja
namenjenih mladima. Po~etak dve
hiljaditih goidina, „menjao je plo~u“.
Repertoari su se „pro{arali“ drugim i
druga~ijim pesmama i igrama, a on-
da su krenule manifestacije, koje su,
u startu, zami{ljene kao tradicional-
ne.

Prvi, manifestacija za sve, bio je
Muzi~ki festival „Stari grad“. Pokre-
nuli su ga entuzijasti, a pomagala lo-
kalna samouprava. Pre{ao je put od

revijalne, preko takmi~arske, pa opet
revijalne muzike. Ugostio je najpo-
pularnije bendove i soliste sa prosto-
ra biv{e Jugoslavije i mlade peva~e,
koji su sa pozornice tog Festivala po-
~eli da prave karijeru u zabavnoj mu-
zici. Letnji kulturni doga|aj ne samo
za Novopazarce, ve} i za mlade iz
drugih op{tina u Srbiji i regionu.

Najve}a manifestacija je Festival
stvarala{tva mladih (FSM), koji orga-
nizuju novopazarski Kulturni centar,
osnovne i srednje {kole. FSM traje vi-
{e od mesec dana. Toliko treba da se
odgleda 27 programa talentovanih
horskih peva~a, glumaca, recitatora,
peva~a i folklornih igra~a i da se naj-
uspe{niji predstave na finalnim ve~e-
rima. Prema procenama organizato-
ra, u tim programima u~estvuje oko
2.500 izvo|a~a, a vidi ih oko 15 hilja-
da ljudi.

Likovni salon mladih je tradicio-
nalna manifestacija galerije Multi-
medijalnog centra i namenjen je mla-
dim likovnim stvaraocima, od 15-30
godina starosti. Na konkursu u~e-
stvuje oko 80 mladih stvaralaca sa
stotinu i vi{e radova (slika, grafika,
crte`a, skulptura). Tri najbolja rada
dobijaju nov~ane nagrade, a `iri do-
deli jo{ nekoliko specijalnih plaketa.
Najbolji radovi pred likovnom publi-
kom budu dve sedmice. Vrlo ~esto,
galerija ugosti i mlade talentovane
slikare i dizajnere sa ovda{njih uni-
verziteta. S. Novosel 

Gradska tvr|ava 
kao letnja pozornica 

Svoju ulogu imaju i ambasadori kulture ~iji je zadatak promocija kulturnih doga|aja i ma-
nifestacija me|u mladima. Organizuju izlo`be neafirmisanih slikara i knji`evne ve~eri neafirmi-
sanih pisaca. Gradska tvr|ava je velika letnja pozornica. Prostor ispred Kule motrilje je rezervi-
san za World music festival „Zeman“, najmla|u novopokrenutu kulturnu manifestaciju, koja
neguje muziku nastalu me{anjem savremene i tradicionalne. Okuplja mlade stvaraoce iz svih
delova velike Jugoslavije.

Pijanista Adem Mehmedovi} studira na presti`nom Berkli univerzitetu 

Momak o kome se pri~a
Novi Pazar - U mno{tvu muzi~kih

talenata u Novom Pazaru, izdvojio se
Adem Mehmedovi}, mladi pijanista.
Nenametljivo je skrenuo pa`nju na se-
be i postao momak o kojem su po~eli
svi da pri~aju. Od pro{le godine je stu-
dent Berkli univerziteta, za koji ka`e da
je „za muzi~ku produkciju, ono {to je
Holivud za film“.

Za odlazak na ovaj univerzitet,
Ademu su bila potrebna velika nov~a-
na sredstva, jer jedna godina ko{ta 50
hiljada dolara. Roditelji nisu sve mogli
sami da obezbede, pa su u pomo} „pri-
sko~ile“ brojne firme i pojedinci, grad
Novi Pazar, Kulturni centar i Bo{nja~-
ko nacionalno ve}e (BNV). Pre neko-
liko dana iz bo{nja~kog nacionalnog
saveta je saop{teno da je doneta odluka
da se ovom pijanisti dodeli stipendija
od 100 hiljada dinara. Ademova `elja

je da „stvori muziku koja }e da objedi-
ni istok i zapad, klasiku i d`ez, sevdah
i elektroniku“. S.N.

@eli da objedini istok 
i zapad, sevdah i elektroniku: 

Adem Mehmedovi}
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Biljana Pavlovi}, osniva~ica etno grupe „Ra{anke“ u Novom Pazaru

Potrebna nam je strategija

Tekst je deo projekta
„Mladi u kulturi i
umetnosti
Sand`aka“, koji se
sufinansira
sredstvima iz
bud`eta Republike
Srbije, Ministarstva za kulturu i
informisanje. Stavovi izneti u
podr`anom medijskom projektu
nu`no ne izra`avaju stavove organa
koji je dodelio sredstva.

MLADI U KULTURI I UMETNOSTI SAND@AKA

RAZGOVOR

Biljana Pavlovi}
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Turizam jo{ uvek trpi
posledice pandemije korona virusa. I u
novopazarskom turizmu vidljive su po-
sledice te pandemije, ali prisutni su na-
gove{taji menjanja na bolje. Javljaju
nam se turisti~ke agencije, potencijalni
posetioci pitaju za trenutnu situaciju,
tra`e kontakte sa turisti~kim vodi~ima,
a i sa terena dobijamo informacije da se
u Novom Pazaru pove}ava broj gostiju.
[to se ti~e na{e turisti~ke ponude, izu-
zetno je bogata i raznovrsna, od va`nih
kulturno istorijskih spomenika kako
pravoslavne kulture, od kojih su neki
pod za{titom UNESCO (manastiri So-
po}ani i \ur|evi stupovi, stari grad Ras,
Petrova crkva...) tako i islamske kulture
(Altun Alem d`amija, stari hamam,
Amir-agin han...) preko prirodnih lepo-
ta Golije, Rogozne i Pe{terske visoravni,
zatim trgova~ka ponuda i gastronom-
ske usluge... Sve su to komponente tu-
risti~ke ponude koju Novi Pazar mo`e
da ponudi turistima - ka`e za Sand`ak
Danas Dejan Belojica, direktor Turisti~-
ke organizacije Novi Pazar (TONP).

Na ~emu se zasnivaju glavni pla-
novi za razvoj turizma u ovom kraju
i da li se dovoljno ula`e u ovu oblast?

- Da bi se pravili konkretni planovi
za razvoj turizma u Novom Pazaru i
okolini, neophodno je da se urade ma-
ster i akcioni plan razvoja turizma. To

nam je jedan od prioriteta. I lokalna sa-
mouprava i dr`ava Srbija prepoznaju
turisti~ke potencijala ovog grada i jako

puno ula`u u razvoj turizma. Rezulta-
ti su svake godine sve vidljiviji i to re-
zultuje sve ve}im brojem gostiju koji
dolaze u Novi Pazar.

Koje }e projekte TONP da realizu-
je u ovoj godini i koja su o~ekivanja?

- Kapitalni projekat, koji realizuje
TONP sredstvima Ministarstva trgo-
vine, turizma i telekomunikacija, je
„Rekonstrukcija i izgradnja objekata
kulturno-istorijskih spomenika u No-
vom Pazaru“. Obuhvata rekonstruk-
ciju kule D`ephane, izgradnju letnje
pozornice u Starom gradu, rekon-
strukciju vodenice izlo`benog prosto-
ra u kompleksu manastira Sopo}ani.
Investiciono odr`avanje konaka u
kompleksu \ur|evi stupovi i parter-
no ure|enje u kompleksu crkve Sve-
tog Nikole u gradu. Vrednost projek-
ta je 62 miliona dinara. Realizacijom
ovog projekta o~ekujue se da bude
pro{irena turisti~ka ponuda, da dobi-
jemo mogu}nosti za realizaciju novih
kulturno-turisti~kih sadr`aja i mani-
festacija i podigne kvalitet kompletne
turisti~ke usluge.

Da li seoski turizam ima {ansu u
ovom kraju?

- Postoje potencijali za razvoj turi-
zma na teritoriji Novog Pazara i jako
su veliki. Planirali smo da u saradnji

sa gradskom upravom organizujemo
savetovanja i edukacije za potencijal-
no zainteresovane, kako bi i u ovoj
oblasti, zapo~eli konkretne aktivnosti.

Ima li dovoljno sme{tajnih kapa-
citeta u gradu?

- Novi Pazar ima {iroku lepezu
sme{tajnih kapaciteta, hoteli, kona~i-
{ta, apartmani i drugo. Poslednjih go-
dina evidentan je pomak kod hotel-
skih kapaciteta, koji se pove}avaju i
kvantitativno i kvalitativno. Me|u-
tim, tu je neophodna edukacija zapo-
slenih u ovoj oblasti. U cilju podizanja
kvaliteta hotelskih i ugostiteljskih
usluga, planirali smo obuke i eduka-
cije za zaposlene u tim objektima.

Koji su najve}i nedostaci turisti~-
ke ponude u Novom Pazaru?

- Neophodna je digitalizacija turi-
sti~ke ponude i ulaganja u digitalni
marketing, potrebna su autobuska
stajali{ta i parkinzi za turisti~ke auto-
buse, javni toalet. Na otklanjanju ovih
nedostataka zajedno rade TONP i
gradska uprava i o~ekujem da to,
uskoro bude re{eno. Nemamo ni au-
tenti~an suvenir. Tek nam predstoji
raspisivanje konkursa za autenti~an
suvenir grada, upotrebni predmet i
maskotu.

S. Novosel

Novi Pazar - Ministarka za ljudska i
manjinska prava i dru{tveni dijalog
Gordana ̂ omi}, u okviru poseta naci-
onalnim ve}ima nacionalnih manjina,
nedavno je obi{la i Bo{nja~ko nacio-
nalno ve}e (BNV). Ministarka ^omi}
je, nakon razgovora sa predsednicom
BNV Jasminom Curi}, rekla da je po-
seta ovoj instituciji dokaz da je njeno
„Ministarstvo alat za zahteve, predlo-

ge, ideje i ̀ elje pripadnika nacionalnih
zajednica koji ̀ ive u Srbiji, koji se ti~u
njihovih nadle`nosti po Zakonu o sa-
vetima nacionalnih zajednica - obra-
zovanje, informisanje, kultura i slu-
`bena upotreba jezika i pisma“.

- Ono {to je nama va`nije, `elimo
da Bo{njaci budu neraskidivi deo isto-

rije dijaloga o odr`ivoj Srbiji, o odr`i-
vom razvoju do 2030.godine, jer bez
glasa vas ovde, bez slike Srbije, koju vi-
dite 2030, ona ne}e biti potpuna, ne}e
biti mozaik, koji se slo`i, tako da svi
mi, koji `elimo da `ivimo bolje
2030.godine, zaista, tako i uradimo, da
bi otklonili probleme i nelagode koje
ose}amo u dru{tvu, da bi prevazi{li
ono {to cela Evropa ka`e za Srbiju, da

imamo dobre zakone, ali se ne prime-
njuju - istakla je ^omi}. Ministarka je
naglasila da Ministarstvo, na ~ijem je
~elu, smatra da u Bo{njacima ima od-
li~ne saveznike za reformske procese
u Srbiji. „Sve {to smo od njih dobili
kao predlog i zadatak, koji se ti~e reci-
prociteta bo{nja~kih pripadnika u jav-

nim slu`bama, o~uvanja o~uvanja
kulture i na~ina da konkuri{u u bu-
d`etski fond, da bi se razgovaralo i ra-
dilo na o~uvanju kulture Bo{njaka,
pojavljivanje na RTS-u, na na~in kako
Bo{njaci smatraju da treba da budu
predstavljeni i neprekidni dijalog“, re-
kla je ona. 

^omi} smatra da }e „ulaganjem
zajedni~kih napora“ pokazati da je to
mogu}e „da to nisu ~uda, nego moza-
ik koji se slo`i kada ljudi imaju dobre
volje da grade zajedni~ku budu}nost“.
Predsednica BNV Curi}, predstavnici-
ma medija, rekla je da je sa svojom go-
{}om razgovarala o rezultatima rada,
izazovima i problemima sa kojima se
sre}e ta institucija.

- Razgovarali smo o zakonima koji
reguli{u prava nacionalnih manjina i
na{ stav je da su izmene zakona uma-
njila prava nacionalnih manjina. Mi-
nistarku smo informisali o problemi-
ma na koje nailazimo kod obrazova-
nja na bosanskom jeziku i zatra`ili da
se ubrza davanje saglasnosti Ministar-
stva prosvete za programe nastave na
bosanskom jeziku. Razgovarale smo i
o informisanju na bosanskom jeziku i
da }emo, u budu}nosti, imati pro-
gramsku redakciju na jezicima nacio-
nalnih manjina na RTS i na~inima ka-
ko }emo to zajedni~ki da ostvarimo -
rekla je Curi} o sadr`aju razgovora i
dodala da }e „BNV u zakonskim okvi-
rima, kroz institucije sistema, nastavi-
ti da radi na pobolj{anju polo`aja Bo-
{njaka i na re{avanju statusa regiona
Sand`ak“. Novi susret ministarke ̂ o-
mi} i predstavnika BNV zakazan je za
jesen. S. Novosel

Novi Pazar - Akcijom po{umljava-
nja „Posadi drvo, ne budi panj“, na-
stavljeni su radovi na izgradnji Pa-
zarske pla`e na jezeru Gazivode u Ri-
bari}u. Re~ je o kapitalnom projektu,
~iju realizaciju je grad Novi Pazar,
po~eo pre tri godine. Pla`a i sport-
sko-rekreativni centar ni~u na povr-
{ini od 2,6 hektara. Na tom prostoru
bi}e ure|ena pla`a po svim standar-
dima savremenog kupali{ta, ugosti-
teljski i sme{tajni kapaciteti, sadr`aji
za kajaka{e, sportske ribolovce. Pla-
nom je predvi|eno da projekat bude
realizovan u tri faze. Zbog epidemije
korona virusa, pro{le godine nije bilo
radova.

Pazarsku pla`u grade brigadiri
ORA „Novi Pazar“, koji su, pre pet-
naestak dana, nastavili radove akci-
jom po{umljavanja kada je posa|eno
50 sadnica, po 25 sadnica platana i ja-
panske {ljive. A{ova i krampova po-
novo su se prihvatili akcija{i vetera-
ni, ali i mladi brigadiri. Iako je bilo
planirano da ovog leta pla`a bude
otvorena, zbog pro{logodi{njeg pre-
kida u izgradnji, mora}e da sa~eka le-
to slede}e godine. Komandat ORA

„Novi Pazar“ Kasim Zorani} ka`e „da
moraju da se stvore svi uslovi, izgra-
de sadr`aji koje treba da ima jedna
pla`a, da se obezbede profesionalni
spasioci, postave video nadzori, da se
dovede voda za pi}e, izgrade daleko-
vod, da se izgradi sistem za pre~i{}a-
vanje otpadnih voda...“ Me|u veli-
kim poslovima je i re{avanje imovin-
sko-pravnih pitanja.

Iznad pla`e, na svojim parcelama,
vlasnici su, pre desetak godina, izgra-
dili pet vikendica, ali su „po dubini
zauzeli po 15-20 metara zemlji{ta ko-
je pripada pla`i u izgradnji“. Inspek-
cije su donele re{enja o uklanjanju
ograda i osloba|anja op{tinskog ze-
mlji{ta, jer je u tom delu planirana iz-
gradnja upravnih i drugih objekata.
Prema Pazarskoj pla`i na jezeru Ga-
zivode ili popularnom Ribari}kom
jezeru, gravitira nekoliko stotina hi-
ljada stanovnika Novog Pazara, Tuti-
na i grani~nih op{tina sa severa Ko-
sova. Taj prostor je odavno „napad-
nut“ divljom gradnjom. Vikenda{i su
izgradili ili postavili vi{e od hiljadu
stambenih objekata ili kamp ku}ica.

S. Novosel

Direktor Turisti~ke organizacije Novi Pazar Dejan Belojica

Imamo bogatu i raznovrsnu ponudu
INTERVJU

Pove}ava se broj gostiju: 
Dejan Belojica

Ministarka Gordana ^omi} posetila BNV

Bo{njaci neraskidivi deo dijaloga
Nastavljeni radovi na izgradnji 

Pazarske pla`e na jezeru Gazivode

Po~elo po{umljavanje,
posa|eno 50 sadnica

Bez podr{ke Ministarstva
Prvu fazu izgradnje, sa 20 miliona dinara, finansiralo je Ministarstvo trgovine, turizma i teleko-
munikacija. Ove godine to Ministarstvo nije prihvatilo zahtev gradske uprave da finansira na-
stavak radova na Ribari}kom jezeru, na koje se ozbiljno ra~una u razvoju turisti~ke ponude.
Najintenzivniji radovi, ovog leta odvija}e se od 12-17.jula, koliko }e trajati ORA „Novi Pazar“.
Nedostatak finansijskih sredstava, svojim radom nadomesti}e akcija{i.

Ministarka Gordana ^omi} 
i predsednica BNV Jasmina Curi}
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KULTURA
Umetnost u vreme pandemije: Vajar \or|e ^pajak

Pandemija je umetnike
zatekla nespremne

Prijepolje - \or|e ^pajak je jedan od
najve}ih i najzna~ajnijih vajara dana-
{njice. Posle osnovne u Prijepolju, Sred-
nje umetni~ke {kole u Splitu i Fakulteta
likovnih umetnosti u Beogradu, dugo je
`iveo u Italiji, u prestonici kamena Ka-
rari, u umetni~ko-zanatskom gradu
Pjetrasanta.

- Umetnici obi~no smatraju ceo svet
svojim dvori{tem i ja sam se tu ose}ao
kao kod ku}e. Hodim tamo gde me
umetnost vodi, izjavio je, obja{njavaju-
}i princip svog kretanja. A time i prin-
cip ̀ ivota. Dobijao je mnoge svetske na-
grade, barem dvadesetak najzna~ajnijih
za svakog vajara. Ipak, kako je istakao u
jednom od na{ih razgovora, posebno je
ponosan na one dobijene u Japanu,
Francuskoj, Italiji i Kini. Jedna od naj-
poznatijih njegovih skulptura je ona po-
stavljena u Pekingu u ~ast Olimpijskih
igara. Nije vodio statistiku, ali sigurno
se preko 50 velikih skulptura \or|a
^pajaka nalazi na javnim prostorima.
Mnoge su vlasni{tvo muzeja ili gradova
gde su stalna gradska postavka. Svoje
skulpture ostavio je u mnogim gradovi-

ma na raznim kontinentima, u Dan-
skoj, Francuskoj, Engleskoj, Koreji, Ja-
panu, na Bliskom istoku, Meksiku, Bra-
zilu... Ti radovi su u gradskim parkovi-
ma, ispred gradskih op{tina ili recimo,
u Dubaiju, jedna od dve skulpture nala-
zi se na ulazu u ~uveni Abu Burd`, koja
spada u najvi{e gra|evine na svetu. Ka-
ko se tako zna~ajnom umetniku pro-
menio `ivot i svakodnevica tokom go-
dine pandemije izazvane korona viru-
som? 

- Godina za nama, ta~nije od po~et-
ka pro{le godine, bila je jedna od najgo-
rih godina za umetnike uop{te. Likovni
umetnici ina~e u na{oj zemlji imaju ve-
oma lo{ status, za njih se izdvaja malo
novca, bud`et je restriktivan, u doba
svih ovih tranzicija i ekonomskih previ-
ranja, likovni umetnici se te{ko snalaze.
Ova pandemijska situacija je samo po-

gor{ala i onako lo{ status likovnih
umetnika zbog nemogu}nosti izlaganja,
putovanja, otkazivanja mnogih manife-
stacija.

Koliko si anga`mana morao da
otka`e{?

- Li~no sam otkazao nekih pet mani-
festacija i u~estvovanja, uglavnom u
inostranstvu, neke doga|aje su otkaza-
li organizatori, a na neke nisam ni mo-
gao oti}i jer su uslovi putovanja bili ta-
kvi. Najvi{e mi je ̀ ao jer sam imao pozi-
ve na dva velika simpozijuma u Kini, ali
naravno sve je otkazano jo{ u vreme
kad je epidemija tamo po~ela.

[ta si radio, koliko je korona po-
remetila neke planove?

- Uglavnom sam radio na svojim no-
vim radovima i zavr{avao neke stare, za
koje nikako nisam imao slobodnog vre-
mena. Meni je jako ̀ ao {to nisam uspeo
da iskoristim {kolsku 2020/21 za me|u-
narodna u~e{}a gde sam i najaktivniji,
jer nju koristim kao odmor od rada na
fakultetu, a zapravo ni{ta ve}e nisam
mogao ni raditi jer su uslovi bili takvi.
No, moglo bi se re}i da s jedne strane i

nije lo{e jer sam imao vremena da se
odmorim i da budem vi{e sa porodi-
com, {to u ovakvom tempu ̀ ivota uvek
nedostaje.

Da li si imao kontakte sa kolega-
ma iz sveta, kakva su njihova isku-
stva?

- Sa kolegama iz sveta sam se oduvek
vi|ao i ~uo, od Amerike, preko Evrope
do Azije i Bliskog Istoka. Sada se samo
~ujemo putem svih dru{tvenih mre`a i
aplikacija koje nam je moderno doba
omogu}ilo. Iako nisam neki pobornik
tih mre`a sada im se mogu samo zahva-
liti jer na drugi na~in ne bih mogao
ostati s njima u kakvom-takvom kon-
taktu. Njihova su iskustva ista, negde
gora ili bolja, ali razlike su bezna~ajne, s
obzirom na globalizaciju sveta, pa i
ovog pandemijskog zla koje nas je zate-
klo nespremne i ujedinilo u problemu.

Po{to si profesor na Fakultetu li-
kovnih umetnosti kako se odvija rad
sa studentima? Kako oni do`ivljavaju
mere distance, da li mogu da izla`u?
Da li su motivisani?

- Naravno da se sve ovo odra`ava na
studente kao i na profesore. Motivacija
uvek mora da postoji ako je sami nema-
ju, profesori su tu da ih motivi{u ! Ja
predajem na FLU izborni predmet
Skulptura u kamenu, imam sre}u da su
na{e sale i radni prostori veliki i omogu-
}avaju po{tovanje ovih novih mera, ta-
ko da se studenti mogu ose}ati bezbed-
nim na na{em fakultetu. Ina~e da se po-
hvalim da predajem u jednom od naj-
lep{ih prostora te namene u Srbiji, zai-
sta je prostran fakultet sa vi{e zgrada
kao celinom, a ima i veliko dvori{te ko-
je smo u po~etku pandemije koristili za
odr`avanje sastanak na otvorenom. Fa-
kultet }e uskoro biti renoviran te }e biti
jo{ sadr`ajniji i lep{i.

Kakva je generalno likovna sce-
na u Beogradu tokom ovih godinu
dana? Da li se odr`avaju izlo`be, da li
se umetnici sastaju, razgovaraju?

- Likovna scena, koja je ina~e {aroli-
ka u Beogradu, sada je postala potpuno
ujedna~ena - svega fali! Dru`enja, izlo-
`bi, aktivnih prostora! Izlagati u galeri-
jama, a bez publike to je isti ose}aj kao
kad sportisti igraju na terenu bez publi-
ke. Zato sam i odlo`io svoje izlo`be za
neko bolje vreme. Mada, mislim, da se
mere polako gase i da }emo se uskoro
vratiti na stari re`im `ivota.

[ta ti najvi{e nedostaje?
- Sve gore navedeno, mada najvi{e

u~e{}a na svetskoj umetni~koj sceni jer
je to obele`ilo celu moju dosada{nju ka-
rijeru. Imam vi{e od 100 izvedenih mo-
numentalnih radova po celom svetu, a
uz to su vezana putovanja, sloboda kon-
takata i kretanja. Tu su i zajedni~ke ve-
~ere, studentske izlo`be, predstave, ru-
kovanja i grljenja ...Sve mi nedostaje.

Indira Had`agi} Durakovi}

Maestralna gluma~ka 
ekipa: Neboj{a Dugali} 

i Branislav Zeremski 

Nova Varo{ - Pozori{nom predsta-
vom „Ajn{tajnova izdaja“ beogradskog
„Vuk Teatra“, Dom kulture u Novoj
Varo{i ponovo je otvorio vrata za pose-
tioce, nakon godinu dana pauze zbog
nepovoljne epidemiolo{ke situacije sa
koronom. Sude}i po odli~nim reakcija-
ma, brojna publika u`ivala je u ovom
komadu jednog od najizvo|enijih dra-
maturga na{eg doba - Erika Emanuela
[mita, a posebno u gluma~kim bravu-
rama Neboj{e Dugali}a, Branislava Ze-
remskog i Jovana Jelisav~i}a. 

„Ajn{tajnova izdaja“ je, prema re~i-
ma rediteljke Andree Ade Lazi}, ozbilj-
na komedija o dva neozbiljna ~oveka,
koji se sre}u na obali jezera u Nju D`er-
siju ~etrdesetih godina 20-og veka i po-
ku{avaju da na|u zajedni~ku ta~ku
opro{taja, sebi i svetu koji je na ivici
uni{tenja. Albert Ajn{tajn, humanista
i pacifista, genije, strahuje da }e nacisti
napraviti prvu atomsku bombu. U fo-
kusu su dileme da li treba o tome upo-
zoriti Ruzvelta, dati priliku Americi da
pobedi u trci u naoru`anju, i {ta dalje
kada FBI po~ne da sumnja u njega
Nemca naklonjenog levi~arima.

- Zaranjanje u duhovne i duhovite
ponore korena verovanja, patriotizma
i ~ovekoljublja sa dva takva majstora
glume i pozori{ta Dugali}em (Ajn{tajn)
i Zeremskim (Skitnica), uz neobi~no
inventivnog mladog Jelisav~i}a (agent
FBI) je pravi lavirint, kroz koji se kre-
}em sa ̀ eljom da putevi budu dugi i taj-
noviti. Filozoski, a krajnje razumljivi
[mitov dramski diskurs, vodi nas ka
Istini i Pravdi. One su poslednja odbra-

na genija, u svakoj oblasti nauke, kao i
`ivota - smatra rediteljka Andrea Lazi},
koja u predstavi potpisuje i izbor muzi-
ke. Za scenografiju je bio zadu`en Mi-
lan Miladinovi}, a kostimografiju Mina
Miladinovi}. Prevod teksta uradio je
na{ zemljak dr Nikola Bjeli}. Mihrija
Had`i}, direktorka Doma kulture ka`e
da je gostovanje beogradskog profesio-
nalnog ansambla bio „pun pogodak“
da se teatarski negovana doma}a publi-
ka ponovo vrati u ovda{nji hram kultu-
re. 

- Zabele`en je odli~an odziv poseti-
laca, koji su bili odu{evljeni predsta-
vom. A na na{e veliko zadovoljstvo,
glumci su nam rekli da je ovo bilo jedno
od njihovih najboljih izvo|enja jer ih je
inspirisala energija Novovaro{ana - is-
ti~e Had`i} i dodaje da je ovo samo pr-
vi u nizi doga|aja koji }e biti uprili~eni
tokom predstoje}eg kulturnog leta.
„Ukoliko epidemiolo{ka situacija to
bude dozvolila, na programu bi uskoro
trebalo da se na|e umetni~ki program
„Drumovi“, a potom kabare i koncerti
sa manjim brojem izvo|a~a“, najavlju-
je. 

Nakon godinu i tri meseca, ovih da-
na po~ele su i prve probe Folklornog
ansambla i Tambura{kog orkestra, a
ponovo radi i bioskop. Dom kulture
o~ekuju i obimni radovi na rekonstruk-
ciji objekta, koju zajedni~ki, sredstvima
u ukupnom iznosu od oko 19 miliona
dinara, finansiraju Ministarstvo kultu-
re, u okviru poziva „Gradovi u fokusu“,
i lokalna samouprava. 

R. Popovi}

Nakon du`e pauze Dom kulture „Jovan 
Tomi}“ ponovo otvorio vrata za posetioce 

„Ajn{tajnova izdaja“ 
odu{evila publiku 

Komad Emanuela [mita re`irala Andrea Lazi}, a tekst
preveo na{ zemljak dr Nikola Bjeli} 

U vajarskoj eliti
\or|e ^pajak je odav-
no u vajarskoj eliti.
Spominje se u svetskim
knjigama o vajarstvu,
ima ga i u „Vajarskoj
Bibliji“ u engleskom iz-
danju, a naro~ito je po-
nosan {to je 2008. go-
dine uvr{ten u knjigu
koja predstavlja 40 naj-
ve}ih svetskih vajara
dana{njice. Monumen-
talnom skulpturom
„Touch“, Beijing
Olympic Park 2013.
u{ao je u knjigu najbo-
ljih dizajniranih simbo-
la u svetu. Predava~ je
na Odseku vajarstvo -
predmet skulptura u
kamenu Fakulteta li-
kovnih umetnosti u Be-
ogradu.

„Hodim tamo 
gde me umetnost 

vodi“: ^pajak 
i njegovo delo 
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Prijepolje  - Prvi put u svojstvu pred-
sednika dr`ave, a nije bio ni kao premi-
jer, Aleksandar Vu~i} je nedavno posetio
Prijepolje, razgovarao sa predsednicima
~etiri susedne op{tine (Priboj, Nova Va-
ro{, Sjenica i Prijepolje), obe}ao da }e za
njih po~eti do kraja godine izgradnja pri-
marnog i sekundarnog gasovoda {to }e
promeniti na~in ̀ ivota i olak{ati „privla-
~enje“ investitora, najavio da za koji dan
izlaze ma{ine na teren kako bi po~ela iz-
gradnja nekoliko putnih pravaca, da }e
biti o~i{}eni kanali kraj magistralnog pu-
ta za Crnu Goru koji prolazi kroz prije-
poljske mesne zajednice, da }e se sanira-

ti nisko naponska mre`a ali i izgraditi br-
za saobra}ajnica koja }e Prijepolje spoji-
ti sa deonicom auto puta kroz Dugu Po-
ljanu... Zamolio je i da se „~uvaju najbo-
lji odnosi izme|u Srba i Bo{njaka“ jer,
kako je rekao, „ho}e da budemo najbli`i
i najbolji jedni sa drugima“. 

Posle odlaska predsednika Vu~i}a
usledila su saop{tenja Bo{nja~kog naci-
onalnog vije}a (BNV) i Op{tinskog od-
bora SDA. U oba se zahteva vra}anje bo-
{nja~ke nacionalne zastave koja je pred
dolazak Vu~i}a uklonjena sa zgrade Op-
{tinske uprave i svih ustanova. I nije vra-
}ena ni posle desetak dana.

BNV je osudilo postupak lokalne pri-
jepoljske vlasti jer je skidanjem sa svih
jarbola bo{nja~ke nacionalne zastave
„grubo prekr{ila manjinske zakone i po-
vrijedila nacionalna osje}an ja Bo{njka
u Prjepolju i cijelom Sand`aku“. BNV
podse}a da je zakonska obaveza lokalnih

vlasti da istaknu zastavu nacionalne ma-
njine ~iji se jezik nalazi u slu`benoj upo-
trebi na teritoriji te jedinice lokalne sa-
mouprave. Ukoliko se ovakva praksa
nastavi, BNV je najavilo za{titu prava
bo{nja~ke zajednice u Prijepolju putem
pravosudnih institucija. 

Sli~no je reagovao i OO SDA koja ima
jednog odbornika u Skup{tini op{tine
Prijepolje i on je ujedno i jedini opozici-
oni odbornik . U saop{tenju se isti~e da
je je bo{nja~ka nacionalna zastava na
zgradi Op{tinske uprave istaknuta bila
prethodnih devet godina. „Posebno nas
zaprepa{}uje ~injenica da ovaj diskrimi-
natorski akt svojim u~e{}em u lokalnoj
vlasti podr`avaju i predstavnici politi~-
kih stranaka za koje su na poslednjim
lokalnim izborima glasali upravo Bo-
{njaci“, isti~e se u ovom saop{tenju. 

Prijepoljska SDA je pozvala lokalnu
vlast u Prijepolju da po{tuju simbole Bo-

{njaka i da se zastava ponovo istakne na
zgradu Op{tinske uprave i na zgrade
svih drugih institucija sa kojih je uklo-
njena“. Do sada niko iz vlasti nije reago-
vao, niti se obratio javnosti da objasni
ovaj ~in. 

I. H. D.

jun 2021. V

Bijelo Polje - Bjelopoljska O[ „Risto Rat-
kovi}“ proslavila je 1. juna 57 godina rada,
a tokom svog vi{edecenijskog postojanja
odigrala je nezamjenjivu ulogu u obrazo-
vanju i vaspitanju mladih generacija. Tim
povodom je direktor ove O[ Sreto Pavi}e-
vi} gostovao u emisiji „Rije~ o {kolstvu“,
Radija Bijelo Polje i podsjetio da je ova
obrazovna ustanova iznjedrila sjajne ta-
lente, koji su postali stru~njaci u raznim
oblastima, afirmi{u}i tako ne samo {kolu,
grad Bijelo Polje, nego i dr`avu Crnu Goru.

Iako 57. ro|endan do~ekuju u ne tako
lijepim okolnostima, zbog pandemije ko-
vida 19, Pavi}evi} je naglasio da je ipak po-
nosan {to su uspjeli da odgovore svim iza-
zovima sa kojima su se susretali i ove {kol-
ske godine. „Period od 57 godina nije ni
kratak, a ni lak, da bi jedna {kola postala
prepoznatljiva po rezultatima, nagrada-
ma, priznanjima, kao i uspjesima koji se
ni`u na svim poljima i nivoima takmi~e-
nja, ali smo mi uspjeli u tome. Taj put po-
~inje daleke 1950. godine, kada smo kao

druga osmogodi{nja {kola funkcionisali u
sklopu vaspitno-obrazovne ustanove „Du-
{an Kora}“. Od 1964. godine {kola se seli u
novoizgra|eni objekat, koji se nalazi u Ni-
koljcu, a 1965. odlukom Skup{tine po~inje
da nosi ime na{eg zavi~ajnog pisca i pje-
snika Rista Ratkovi}a“, istakao je direktor. 

Uprkos brojnim ograni~enjima koje je
donijela pandemija korona virusa, Pavi}e-
vi} je istakao da i za ovu {kolsku godinu
mo`e re}i da je uspje{na, ~emu svjedo~e
uspjesi u~enika. Istakao je i da je zadovo-

ljan kadrovskim kapacitetom, ali da imaju
i dva infrastrukturna problema, za koja se
nada da }e ipak biti {to skorije rije{ena.
„Nedostatak fiskulturne sale je jedan od
ve}ih problema, tako da se nastava, pored
dva poligona, odr`ava i u SC ‘Nikoljac’“,
rekao je Pavi}evi}, dodaju}i da im je prio-
ritet i izgranja novog objekta podru~nog
odjeljenja u Prip~i}ima. „Taj objekat je u
jako lo{em stanju, iako smo intervenisali
u skladu sa na{im mogu}nostima. Pokre-
nuta je i pri~a sa potencijalnim investitori-

ma, proslije|ena je i projektna dokume-
natcija, koju je, kao i sve dozvole uradila
Op{tina Bijelo Polje, na ~emu smo jako za-
hvalni. Dakle, projekat je gotov, o~ekujem
da se uskoro jave i finansijeri sa konkrent-
nim idejama, kako bi se {to prije krenulo
u izgradnju i kako bi na{i u~enici, njih 14
u~enika, koliko ih trenutno poha|a to
podru~no odjeljenje, dobili {kolski objekat
kakav zaslu`uju u 21. vijeku“, zaklju~io je
Pavi}evi}.

C. D. 

ASDS
Prva poseta predsednika dr`ave Vu~i}a Prijepolju

Skinuta bo{nja~ka 
zastava

BNV i SDA zahtevaju vra}anje bo{nja~ke nacionalne zastave koja je pred dolazak 
Vu~i}a uklonjena sa zgrade Op{tinske uprave i svih ustanova

Resorna ministarstva sufinansiraju sedam
krupnih projekata u novovaro{koj op{tini 

Investicije vredne 
107 miliona dinara 

Na konkursima se o~ekuje podr{ka za jo{ nekoliko 
razvojnih programa od preko 60.000.000 dinara 

Bjelopoljska O[ proslavila 57 godina rada

Nedostaje fiskulturna sala

Protest BNV i SDA: 
Zgrada Op{tinske uprave 

Nova Varo{ - Op{tina Nova Varo{ je na
konkursima vi{e resornih ministarstava
do sada dobila „zeleno svetlo“ za sufinan-
siranje sedam projekata, vrednih oko
107.000.000 dinara. Pozitivan ishod o~e-
kuje se za jo{ za nekoliko zna~ajnih raz-
vojnih odnosno infrastrukturnih progra-
ma, tako da bismo uz sna`nu podr{ku
dr`ave ovu investicionu godinu mogli da
zavr{imo realizuju}i projekte u ukupnoj
vrednosti od blizu 170 miliona dinara -
isti~e zamenik predsednika op{tine dr
Branko Bjeli}. 

Jedan od investicionih poduhvata ko-
ji }e se sasvim izvesno realizovati ove gra-
|evinske sezone je izgradnja kanalizacio-
ne mre`e od skoro dve hiljade metara u
drugoj turisti~koj zoni Zlatara, za koji je
Ministarstvo privrede izdvojilo sredstva
od 43.000.000 dinara, a Op{tina 8,6. Mi-
nistarstvo ekologije i lokalna samoupra-
va }e sa oko 24.000.000 dinara finansira-
ti postavljanje plutaju}e brane za priku-
pljanje sme}a koje nosi Lim, dok je iz re-
sora Ministarstva gra|evinarstva oprede-
ljeno 700.000 dinara za izmene i dopune
lokalnog plana generalne regulacije. Ovih
dana su na adresu lokalne uprave stigle
lepe vesti i iz Ministarstva kulture i infor-
misanja, u sklopu poziva „Gradovi u fo-
kusu“. 

- Iz kase ovog resora bi}e izdvojeno
10.000.000 dinara za radove na sanaciji
krova i gotovo kompletnoj rekonstrukci-
ji zgrade Doma kulture „Jovan Tomi}“.
Op{tina }e u realizaciji projekta u~estvo-
vati sa oko devet miliona dinara, a pro-
gram je kandidovan u okviru projekta
pod nazivom „Dok odzvanja korak niz

varo{ki sokak“ - obja{njava Bjeli}. Mini-
starstvo kulture je odobrilo sufinansira-
nje sa oko milion dinara i projekta Op{ti-
ne i Narodnog muzeja U`ice „Virtuelna
{etnja kroz kulturno nasle|e novovaro-
{ke ~ar{ije“, a koji je fokusiran na digita-
lizaciju materijala koji }e se na}i u nacio-
nalnom Pretra`iva~u kulturnog nasle|a. 

Zamenik predsednika op{tine dodaje
da }e Vlada Srbije preko kabineta mini-
stra zadu`enog za unapre|enje razvoja
nedovoljno razvijenih op{tina opredeliti
oko 6,7 miliona dinara za kupovinu digi-
talnog rendgen aparata za potrebe Doma
zdravlja u Novoj Varo{i, a da }e Op{tina
u ovom projektu finansijski u~estvovati
sa oko 3,3 miliona dinara. Zahvaljuju}i
podr{ci iz istog ovog Kabineta, kompleti-
ra}e se i projektno-tehni~ka dokumenta-
cija kao uslov za nastavak druge faze ra-
dova na ure|enju gradskog Trga. Proje-
kat je vredna oko dva miliona dinara. 

- O~ekujemo da }e i Ministarstvo turi-
zma sa oko 16 miliona dinara podr`ati
nekoliko projekata koje smo kandidova-
li, kao i da }emo zajedni~kim investira-
njem sa Ministarstvom poljoprivrede u
ukupnom iznosu od 50.000.000 dinara,
nastaviti radove na ]ur~i}a vrelu u Bo`e-
ti}ima - dodaje dr Branko Bjeli}. 

Ako je suditi po dosada{njim rezulta-
tima, Op{tina Nova Varo{ }e odli~no pro-
}i na ovogodi{njim javnim pozivima re-
sornih ministarstava. Najve}i teret u izra-
di projekata, podnelo je Odeljenje za pri-
vredu i lokalni ekonomski razvoj, a po-
sebno kreatorka svih projekata Marijana
\oki}, pomo}nica predsednika op{tine
za LER. R. Popovi}

Nova Varo{ 
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Prijepolje - Posle skoro godinu i po
vr{enja du`nosti, Mileta Bezarevi} je,
na pro{logodi{njoj sednici Skup{tine
Srbije, izabran za predsednika Osnov-
nog suda u Prijepolju. Tako mu te~e,
drugi, ovoga puta ~etvorogodi{nji
mandat jer je u prvom, na ~elu ovog
osnovnog suda bio pet godina.

Osnovni sud sa sudskim jedinica-
ma u Prijepolju i Novoj Varo{i formi-
ran je Zakonom o sedi{tima i podru~-
ju sudova i javnih tu`ila{tava od po-
~etka 2014. godine. Odlukom Visokog
saveta sudstva predvi|eno je da ovaj
sud ima devet sudija, me|utim, od
osnivanja do danas nikada nije radio
sa takvim kapacitetom, ve} je bilo an-
ga`ovano sedam, uklju~uju}i i pred-
sednika. U Novoj Varo{i je stalno an-
ga`ovan jedan sudija, dok dvoje sudi-
ja nedeljno dva ili tri puta odlaze u No-
vu Varo{, a po potrebi i jo{ dvoje. Ina-
~e, u sedi{tu suda u Prijepolju sudi se
po svim materijama, a u sudskim jedi-
nicama u svim materijama, osim kri-
vi~ne.

Kakav je ambijent bio za rad u
2020.godini, s obzirom na specifi~ne
okolnosti izazvane pandemijom?

- Na rad su, pored uobi~ajenih ote-
`anih okolnosti (manji broj sudija, po-
grani~no podru~je, izra`ene migraci-
je, problemi sa dostavom po{te na te-
renu) uticale i nove. Kao {to je pozna-
to, 15. marta 2020. godine zbog epide-
mije izazvane korona virusom uvede-
no je vanredno stanje u Srbiji koje je
trajalo do po~etka maja. U tom perio-
du, u skladu sa zaklju~cima Visokog
saveta sudstva i preporukama Mini-
starstva pravde, u ovom kao i u dru-
gim sudovima, postupalo se samo u
hitnim predmetima, dok su su|enja u
ostalim predmetima, odlo`ena i nisu
zakazivana nova. Nakon vanrednog
stanja, u dva navrata je uvo|ena i van-
redna situacija iz istih razloga na pod-
ru~jima obe op{tine. I u tom periodu
morale su se primenjivati odre|ene
epidemiolo{ke mere, {to se odrazilo
na mogu}nost odr`avanja su|enja,
obzirom na veli~ine prostorija. Zbog
toga {to su bili pozitivni na korona vi-
rus odsustvovao je i jedan broj zapo-

slenih, ali i desetak advokata, odnosno
jedan broj drugih u~esnika u postup-
ku {to je imalo uticaja na dinamiku za-
kazivanja su|enja. Pored svega toga, u
aprilu pro{le godine, Op{tinski javni
pravobranilac je oti{ao u penziju, pa
po{to nije imao zamenika, do oktobra
su odlagana su|enja u kojima se u

svojstvu stranke pojavljivala op{tina
Prijepolje. Pored svega toga, jedan od
sudija ovog suda je krajem 2019. godi-
ne izabran za sudiju Apelacionog su-
da u Kragujevcu, pa su predmeti sa
kojima je bio zadu`en ustupljeni dru-
gom sudiji, {to zna~i da su u tim pred-
metima postupci morali po~eti izno-
va, pa je i ta okolnost imala uticaj na
ukupan rad suda.

Moglo bi se, dakle re}i, da je
ovaj sud u 2020. radio u specifi~nim,
slo`enim i ote`anim uslovima. [ta
ka`e statistika?

- Na po~etku pro{le godine u sude-
}im materijama bilo je nere{eno 1.915
predmeta. Tokom godine primljeno je
3.398 novih, pa je ukupno u radu bilo

5.313 predmeta ili prose~no 759 po su-
diji. Tokom godine je re{eno 3.318
predmeta ili 474 po sudiji. Na kraju go-
dine ostalo je nere{enih 1.995 predme-
ta. Ako se ovom doda da su tokom go-
dine primljena jo{ 3.024 predmeta u
nesudskim materijama, onda se do|e
do podatka da je u radu bilo 8.337, a

re{eno je 6.342 predmeta, odnosno svi
nesude}i su re{eni.

Mo`da bi mogli rezultate upo-
rediti sa godinom kada je ovaj sud
osnovan, da bi slika bila kompletni-
ja?

- Na kraju pro{le godine ostalo je 80
predmeta vi{e nego {to ih je bilo na po-
~etku godine ali je ukupan broj nere{e-
nih ipak ostao ispod 2000. Ako upore-
dimo, kako rekoste, sa po~etkom rada
ovog suda, 1. januara 2014.godine bilo
je nere{eno 6.466 predmeta. Dakle,
broj predmeta za proteklih {est godina
smenjen je za tri puta.

Kakav je bio kvalitet presuda?
- Tokom 2020.godine protiv odluka

ovog suda izjavljene su 374 `albe. Od-

luke su potvr|ene u 229 predmeta, {to
je 61,23 odsto. Preina~ene su 22 odluke
ili 5,88 odsto, a ukinute 62 odluke, {to
je 16,58 odsto, dok je delom preina~e-
na, a delom ukinuta 61 odluka ili 16,31
odsto. U pore|enju sa 2019.godinom
manje je bilo ̀ albi na odluke ovog suda
ali, gledano procentualno, ne{to je sla-
biji bio kvalitet odluka u odnosu na
prethodnu godinu.

Da li je nastavljena tendencija
smanjivanja broja starih predmeta,
po ~emu je ovaj sud bio jedan od naj-
uspe{nijih?

- Na po~etku 2020.godine bilo je ne-
re{eno 276 predmeta starijih od tri go-
dine. Tokom godine je re{eno 239. To-
kom godine jedan broj predmeta pre-
{ao u „stare“, pa je na kraju godine
ostalo nere{enih 218 starih predmeta
{to je za 58 manje od broja starih pred-

meta na po~etku godine. Ukupan pro-
cenat starih predmeta u odnosu na
ukupan broj nere{enih predmeta na
kraju 2020.godine iznosio je 10,92 od-
sto.

Me|u hitne predmete, koji ni-
su mogli biti odlagani ni u ote`anim
epidemiolo{kim uslovima, spadaju i
oni iz oblasti nasilja u porodici. Ka-
kvi su tu podaci?

- U skladu sa zakonom po kome su
sudovi u obavezi da po predlozima za
produ`enje hitnih mera postupaju u
toku 24 ~asa, u 2020.godini su podne-
ta 94 predmeta za produ`enje hitnih
mera prema u~iniocima nasilja i sud je
po svakom od tih predloga odlu~io bla-
govremeno i osim u malom broju,
uglavnom su prihvatani predlozi da se
produ`e mere(udaljenje u~inioca iz
stana ili zabrana prilaska i kontaktira-
nja `rtve nasilja). Sud je u 2019.godini
odlu~ivao u 93 predmeta iz ove oblasti,
tako da mo`emo re}i da je tendencija
zadr`ana na istom nivou.

Indira Had`agi} Durakovi}

INTERVJU: Mileta Bezarevi}, predsednik Osnovnog suda u Prijepolju

Dobri rezultati u ote`anim
okolnostima

Po~ela realizacija novog
projekta Op{tine i 
lokalnog Saveta za 

rodnu ravnopravnost 

„@ene 
jednake 

u biznisu“
Podizanje kapaciteta 

poljoprivrednica u obla-
sti digitalne pismenosti

prva faza Projekta koji sa
4.000 dolara sufinansira

Vlada [vajcarske 

Nova Varo{ - Jednodnevnom
obukom petnaestak `ena sa seo-
skog podru~ja iz oblasti elektron-
ske pismenosti zapo~ela je realiza-
cija novog projekta Op{tine Nova
Varo{ i lokalnog Saveta za rodnu
ravnopravnost „@ene jednake u bi-
znisu“. Projekat sa oko 4.000 dola-
ra sufinansira Vlada [vajcarske po-
sredstvom programa „Swiss PRO“. 

- U fokusu Projekta je ekonom-
sko osna`ivanje `ena, kao jednog
od klju~nih mehanizama za una-
pre|enje rodne ravnopravnosti na
lokalnom nivou - rekla je otvaraju-
}i radionicu u Domu kulture krea-
torka projekta Marijana \oki}, po-
mo}nica predsednika op{tine za
privredu i lokalni ekonomski raz-
voj. Isti~e da je jedan od klju~nih
ciljeva projekta pobolj{anje polo`a-
ja Novovaro{anki kroz umre`ava-
nje ̀ ena iz ruralnih sredina i grada
i formiranje zajedni~kog udru`enja
kao formalno-pravne kop~e za po-
vezivanje nositeljki javnih funkci-
ja, preduzetnica i poljoprivednica. 

Prvu tematsku radionicu u
okviru programa, sprovela je, ina-
~e, Regionalna razvojna agencija
„Zlatibor“ kao partner Op{tine u
projektu, ~iji su stru~ni saradnici
ovda{njim poljoprivrednicama
pru`ili niz osnovnih znanja, infor-
macija i ve{tina na polju digitalnog
opismenjavanja odnosno kako da
koriste nove tehnologije, posebno
e-usluge i e-trgo-
vinu. 

- Udru-
`ivanje je
klju~no i
jedan od
va`nijih
u s l o v a
da u~vr-
stite lanac
vrednosti u
va{em agro bizni-
su. Kroz zajedni~ko udru`enje va{
rad bi}e efikasniji, u{tede}ete vre-
me i prona}i najbolje modele podr-
{ke, i finansijske i svake druge, ka-
ko na lokalnom, tako i nacional-
nom nivou. Preko udru`enja lak{e
}ete se upoznati i sa primerima do-
bre prakse u okru`enju odnosno
regiji, kroz, recimo, posete sajmo-
vima ili uspe{nim poljoprivrednim
gazdinstvima ~ije su vlasnice `ene
- kazala je Sne`ana Milosavljevi} iz
RRA „Zlatibor“. 

R. P.

U DVE RE^I

Gosti iz Vrnja~ke Banje 
Berane - Delegacija pobratimske op{tine Vrnja~ka Banja na ~elu sa predsjednikom Bobanom \urovi}em, boravila je nedavno u zvani~noj po-

sjeti op{tini Berane. Tim povodom, predsjednik Op{tine Berane Tihomir Bogavac sa saradnicima odr`ao je radni sastanak sa rukovodstvom Op{ti-
ne Vrnja~ka Banja na kojem je razgovarano o saradnji na polju turizma, sporta, kulture, privrede i razmjene iskustava. Op{tina Berane i Vrnja~ka Ba-
nja su 2015. godine potpisale sporazum o saradnji u vi{e oblasti. Na sastanku je zaklju~eno da prostora za saradnju ima mnogo i da se u narednom
periodu mogu ostvariti zajedni~ki programi i projekti zna~ajni i od koristi za gra|ane Berana i Vrnja~ke Banje. Nakon sastanka gosti iz Vrnja~ke Ba-
nje su obi{li Polimski muzej i Sportski centar Berane.

Pomo} penzionerima
Pljevlja - Upravni odbor Udru`enja penzionera Pljevlja poziva pljevaljske penzionere koji ispunjavaju utvr|ene kriterijume da podnesu molbu

Komisiji za socijalno-humanitarna pitanja kako bi im se dodjelila trenutna pomo} u iznosu od 30 evra. Penzioneri koji smatraju da ispunjavaju kri-
terijume mogu podnijeti pismeni zahtjev Komisiji za socijalno-humanitarna pitanja ili mjesnom udru`enju, od 31. maja do 21. juna.

Nastavljaju se radovi na grani~nom prelazu
Pljevlja - Ministarstva unutra{njih poslova Crne Gore potvrdilo je da su radovi radovi na grani~nom prelazu sa Srbijom „Ran~e“ prekinuti i na-

javljuju skori nastavak. U saop{tenju crnogorskog MUP demantuje informacije da su radovi prekinuti zbog finansijskih problema i eksproprijacije.
MUP obja{njava da je firma koja je vr{ila nadzor radova izgubila licencu za te poslove, ali da je izabrana nova i da }e radovi uskoro biti nastavljeni.
„[to se ti~e finansijskih obaveza Ugovorom je definisana dinamika pla}anja i do sada sve finansijske obaveze su ispunjene, osim posljednje privre-
mene situacije koja ne uti~e na implementaciju Ugovora. Podsje}amo da je vrijednost ovog tendera 2.419.001,00 evra i da je do sada zavr{eno oko
40 odsto aktivnosti“, navodi se u saop{tenju MUP Crne Gore. 

Nije izabrano dvoje sudija
Poslanici Skup{tine Srbije, nisu

podr`ali predlog Visokog saveta
sudstva da se za nove sudije u
Osnovnom sudu u Prijepolju izaberu
Ana Pejovi}, direktorica Filijale Na-
cionalne slu`be za zapo{ljavanje u
Prijepolju i Milica Stani}, sudski po-
mo}nik u Osnovnom sudu u Priboju.
Osnovni sud u Prijepolju radi}e u
drugoj polovini godine u jo{ te`im
uslovima jer }e mu nedostajati ~ak
troje sudija u odnosu na Odluku Vi-
sokog saveta sudstva prema kojoj je
predvi|eno da ovaj sud ima devet
sudija. Naime, pored toga {to nedo-
staje dvoje sudija od osnivanja
2014. godine, sudija koji postupa u
Novoj Varo{i odlazi u penziju, {to }e
dodatno opteretiti preostalih {est
sudija Osnovnog suda. Situaciju ote-
`ava i ~injenica da je u aprilu za jed-
nu petinu pove}an broj predmeta u
odnosu na mart, a jedan broj su|e-
nja gde se pojavljuje op{tina Prije-
polje je odlo`en jer nedostaje pravni
zastupnik, {to }e se tako|e odraziti
na rezultate rada Osnovnog suda u
Prijepolju koji su do sada bili na za-
vidnom nivou.

Ote`an ali uspe{an rad: 
Mileta Bezarevi}
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Preko 
udru`enja 

lak{e }ete se upoznati 
i sa primerima dobre
prakse u okru`enju 
kazala je Sne`ana 

Milosavljevi} iz 
RRA „Zlatibor“. 
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SPORT

Novi Pazar - Ni{ta va`nije u sport-
skom smislu nema od toga da }e Novi
Pazar i u sezoni 2021/22. imati fudbal-
skog superliga{a. Stres kroz kakav se
pro{lo da bi se do{lo do cilja bio je ta-
kav da se te{ko mo`e ponoviti. Jedini
kakav - takav izlaz iz gotovo nemogu-
}e situacije na tri kola pre zavr{etka
prvenstva nazirao se u dvema pobeda-
ma na gostovanjima protiv ve} tada
biv{ih superliga{a Zlatibora i Ba~ke,
pa ni to zbog gu`ve na dnu tabele nije
bila nikakva garancija da }e se tra`eni
spas i prona}i. Ispostavilo se da je os-
im pobeda trebalo da se dese jo{ neka
~uda na ostalim utakmicama - i desila
su se!

Bio je to deo {ampionata kad su svi
sklapali o~i da ne bi gledali ono {to su
znali da }e se i bez gledanja desiti. Po-
kaza}e se da niko nije znao ni{ta i da
se dogodilo potpuno suprotno od o~e-
kivanog i da svi zajedno moramo da se
zamislimo i upitamo - da nismo preo-
{tri u ocenama koje dajemo na{em
najboljem liga{kom takmi~enju. Ta~-
no je da nam liga ne odi{e bogzna ka-
kvim kvalitetom, da je su|enje uglav-
nom lo{e i da postoje unapred pozna-
ti rezultati, ali... Poslednja dva kola de-
mantovala su mnoge koji su tvrdili da
u Srbiji utakmice i ne treba da se igra-
ju, jer se, tobo`e, sve zna. Ono {to su
,,svi“ znali da }e se dogoditi, ne da se
nije desilo, nego se ba{ nije desilo. 

Pored ~etvorke koja se iselila iz Su-
per lige i pre burnog fini{a (Ba~ka,
Ma~va, Zlatibor i In|ija) u rang ni`e
spustili su se jo{ Javor i Rad. A samo
tri kola pre kraja Javor retko ko je vi-
deo me|u putnicima u Prvu ligu, Rad
verovatno niko. Kad su Ivanji~ani ,,pa-
li“ u Senti, u {ta oni koji sve znaju ni-

su verovali da se mo`e dogoditi, posta-
lo je kristalno jasno da se tra`i samo
jo{ jedan gubitnik. Dva kola pre kraja
najbli`i da pravi dru{tvo Javoru bio je
Novi Pazar. Dileme skoro da nije bilo
posle remija ravnog najte`em porazu
Novog Pazara u Gornjem Milanovcu.
Kad je neki minut kasnije stigla vest da
su se Ni{lije okliznule protiv odavno
pre`aljenog Zlatibora (0:0) „nebo se
otvorilo“ i Novi Pazar je od „luzera“ iz-
rastao u glavnog favorita u trci za op-
stanak. Ostalo je istorija, Napredak je
na kraju po svemu vi|enom ubedljivo
pobe|en, osim po rezultatu (2:1). No-
vi Pazar je me|u 16 najve}ih klubova
Srbije. To je velika pobeda!

Bila je to i opro{tajna utakmica Se-
mira Had`ibuli}a (34), a retki su igra-
~i koji do`ive takav zavr{etak karijere.
U poslednjoj utakmici u igra~kom ve-
ku poveo je kao kapiten ekipu ka op-
stanku golom u 24. minutu. Kraj je
do~ekao na ramenima saigra~a koji su
ga na taj na~in poneli me|u besmrtne
novopazarskog fudbala. Had`ibuli} je
u bogatom igra~kom veku branio bo-
je klubova iz vi{e od deset zemalja sve-
ta, me|u njima i fudbalskog velikana
nekada{njeg SSSR - Dinama iz Tbilisi-
ja.

Karijeru je zavr{io sa 51 superliga-
{kom utakmicom za Novi Pazar, {to
ga je svrstalo na osmo mesto ve~ne li-

ste po broju nastupa u elitnoj ligi za
Plave. Od Novopazaraca samo su Ad-
mir Kecap, Irfan Vusljanin i Emir Lo-
tinac upisali ve}i broj utakmica od Ha-
d`ibuli}a, a vi{e golova (Had`ibuli} -
tri) postigli su Kecap, Alivodi}, Vuslja-
nin i Ru{evi}. Uspe{nije i ti{e karijere
gotovo da nije bilo od Had`ibuli}eve,
valjda je zato i ispra}aj bio takav da }e
se najdu`e pamtiti.

P. Le{evi}

U jednoj od najkomplikovanijih zavr{nica fudbalskog prvenstva Novi Pazar uspeo da sa~uva superliga{ki status

Preko Napretka do osme sezone u eliti

Juniorski {ampionat Srbije za odbojka{e 

Partizan na krovu
Novi Pazar - Trodnevna zavr{nica

juniorskog {ampionata Srbije za od-
bojka{e u novopazarskim dvorana-
ma „Pendik“ i „Dou{„ protekla je u
znaku Partizana. Beogra|ani su u fi-
nalu bili ubedljivi protiv Vojvodine
3:0 (25:22, 23:25, 26:24, 25:19). U me-
~u za tre}e mesto Crvena zvezda je bi-
la bolja od beogradskog @elezni~ara
3:0 (25:14, 25:19, 25:11). Od petog do
osmog mesta pore|ali su se Mladi
radnik, Ni{, Novi Pazar i Jedinstvo iz

Stare Pazove.  Iako su u sastavu ima-
li nekolicinu prvotimaca Novopazar-
ci nisu uspeli da naprave zna~ajniji
rezultat. Tim u sastavu - Haris Deli},
Kadir Pru{evi}, Demir Dolovac,
Emin Peruni~i}, Alija Bekri}, Habib
Pru{evi}, Sulejman Bekri}, Hakija
Ademovi} i Emin Ze}irovi} sa trene-
rima Rejhanom Ho}aninom i Aldi-
nom Zorani}em boljeg plasmana ko-
{tao je poraz od @elezni~ara u grup-
noj fazi (2:3). Za MVP-ja turnira pro-

gla{en je prima~ Partizana Ignjat Do-
pu|, najbolji korektor je Branko Ko-
piti} iz Vojvodine, tehni~ar Aleksa
Kozi} (Vojvodina), prima~ Aleksa
Mandi} (Partizan), bloker Marko
Jankovi} (Partizan) i libero Aleksa
Miladinovi} (Partizan). Pod pokrovi-
teljstvom novopazarske gradske
uprave {ampionat su organizovali
OK Novi Pazar i gradski Sportski sa-
vez. 

P. L.

Novi Pazar - Finalni turnir Kvali-
tetne kadetske lige Regionalnog ko-
{arka{kog saveza uz u~e{}e regional-
nih prvaka Vojvodine iz Novog Sada,
@arkova iz Beograda, Mladosti 019 iz
Zaje~ara i Starog Rasa iz Novog Pa-
zara u dvorani Pendik osvojili su
mladi ko{arka{i @arkova iz Beogra-
da. [ampioni su pobedili u sve tri
utakmice, a do trijumfa koji im je do-
neo titulu do{li su ve} prvog od tri
dana turnira pobediv{i Stari Ras
66:52. 

Novopazarski sastav zauzeo je
drugo, Vojvodina tre}e, a Mladost
019 ~etvrto mesto. Najbolji strelac
fajnal-fora bio je Asim \ulovi} iz Sta-
rog Rasa sa 105 poena (prosek 35), a
najbolji igra~ Dimitrije Kosti} iz @ar-
kova sa 61 indeksnim poenom (pro-
sek 20,3). Po~etak turnira protekao je
u znaku gosta, potpredsednika KSS i
ko{arka{ke legende Nenada Krsti}a,
dok su zavr{nog dana medalje i tro-
feje podelili Du{an Projovi}, pot-
predsednik KSS zadu`en za takmi~e-

nja i jo{ jedan biv{i reprezentativac
Srbije u svojstvu komesara za takmi-
~enje, Bojan Popovi}. Stari Ras pred-
vo|en trenerima Uro{em Petrovi-
}em i Fahrudinom \ulovi}em na
turniru je nastupio u slede}em sasta-
vu: Muhamed Salihovi}, Asim \ulo-
vi}, Orhan Derdemez, Kristijan Milj-
kovi}, Lazar Drmani}, Strahinja Ba-
ra}, Kosta Petrovi}, Nikola Matijevi},
Petar Vulovi}, Nenad Jovanovi},
Martin Ravi} i Edin Mavri}.

P. L.

Otvoreno prvenstvo Novog Pazara 
u tavli (bekgemon)

Petrovski na tronu

Novi Pazar - Vi{e od 100 u~esnika
okupilo je 19. Otvoreno prvenstvo No-
vog Pazara u tavli (bekgemon). U izu-
zetnoj konkurenciji majstora ove igre
iz Srbije, BiH, Severne Makedonije,
Hrvatske, Slovenije i Turske posle {est
kola igranih po {vajcarskom sistemu
trijumfovao je Sa{a Petkovski iz kluba
Prolet (Skoplje) sa svih {est pobeda.

Pobedu manje zabele`io je drugo-
plasirani Red`ep Mahmutovi} (Dedo -
Novi Pazar), sa istim u~inkom zavr{io
je takmi~enje i bronzani Senad [aka-
novi} (Borac - Ora{je). Najuspe{nija

dama bila je Beogra|anka Dragana
Mitrovi} (ukupno 7. mesto), dok je
najmla|i u~esnik 9-godi{nji \ura| Jo-
vi~i} iz Beograda. Turniru je prethodio
~etvorome~ reprezentacija Srbije A,
Srbije B, Bosne i Hercegovine i Severne
Makedonije, a zavr{en je slavljem Se-
vernomakedonaca. Pokrovitelj turni-
ra bio je Grad Novi Pazar, organizato-
ri gradski Sportski savez i Tvala klub
Dedo, ispred koga je prednja~io novi
predsednik Bekgemon saveza Srbije,
Novopazarac Erduan Jablani~anin. 

P. L.

Ubedljivi Severnomakedonci
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Novi trener
U osmu superliga{ku sezonu Pa-

zarce ne}e voditi dosada{nji trener
Davor Berber. Posle osam godina od
prvog boravka u klubu u Novi Pazar
se vra}a Milan Milanovi}, dosada{nji
trener Rada. 

Slavlje igra~a Novog Pazara Opro{taj za 
pam}enje: 
Semir 
Had`ibuli}
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@arkovo ispred Starog Rasa
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Jo{ 30 miliona za Atletski stadion
Novi Pazar - Ministarstvo trgovine, turizma i telekomunikacija, ove godine, sa

30 miliona dinara finansira}e nadogradnju sportsko-turisti~kog objekta na no-
vopazarskom Atletskom stadionu. Ugovor o realizaciji projekta sa Ministar-
stvom potpisao je gradona~elnik Nihat Bi{evac, a sredstva su izdvojena iz progra-
ma za podr{ku turizmu.

Predvi|eno je da se izgrade ~etiri eta`e, dva suterena, prizemlje i sprat. Obje-
kat }e funkcionalno biti organizovan kao jedna celina sa posebnim ulazom. U
jednom suterenu bi}e sme{ten prostor za fitnes, saunu i hidromasa`ne kade. Na
ostalim eta`ama bi}e izgra|ene sobe, na svakoj po tri. Atletski stadion je izgra-
|en za dve godine i predat je na upotrebu u martu 2017.godine. U njegovu iz-
gradnju ulo`eno je 136,6 miliona dinara, koje su obezbedili Ministarstvo omla-
dine i sporta (60 odsto) i grad Novi Pazar (40 odsto). Iste godine po~ela je izgrad-
nja i hotela, za koji je tada re~eno, da }e se, 935 kvadratnih metara, graditi po fa-
zama. Za prvu fazu tada je Ministarstvo trgovine, turizma i telekomunikacija
obezbedilo 33 miliona dinara. S. N.

Memorijalni kup „Aleksa Kojadinovi}“ u Priboju 

Skup evropskih raftera 
Priboj - Memorijalni kup „Aleksa

Kojadinovi}“, ~etvrti po redu, odr`an
je u Priboju od 28. do 30. maja na reci
Lim. Organizator ovog takmi~enja, ko-
je je je bodovano kao Euro Cup Inter-
nacionalne rafting federacije, bio je
pribojski Rafting klub Eko Lim, a po-
krovitelj Op{tina Priboj. Rafteri „Da-
jak“ kluba Banjaluka osvojili su prvo
mesto u generalnom plasmanu dok su
doma}ini bili drugi.

Iako je u~e{}e najavilo 12 ekipa,
zbog epidemije su mnogi otkazali, pa
se za pribojski, dr`avni i evro kup, tak-
mi~ilo sedam rafting timova. Takmi-
~enje se odvijalo u tri discipline: sprint,
slalom, i spust. Prve dve su odr`ane u
subotu, dok je spust, u du`ini {est kilo-
metara odr`an u nedelju. 

„Sve je proteklo u duhu rafting
sporta, uspe{no, skromno u uslovima
koji zahtevaju propisana epidemiolo-
{ka pravila. Po utiscima takmi~ara mo-
`e se zaklju~iti da se Priboj jo{ jednom
dokazao kao dobar doma}in“, ka`e za
na{ list Dejan Puzovi}, predsednik Raf-
ting asocijacije Srbije.

Za prvo mesto u svim disciplinama
vodila se borba izme|u doma}eg Raf-

ting kluba Eko Lim i „Dajak“ kluba iz
Banjaluke. Doma}ini su bili najbolji u
disciplini sprint, ali je „Dajak“ izborio
prvo mesto u ostalim disciplinama, pa
tako i u ukupnom plasmanu. Doma}i-
ni su osvojili drugo mesto, a tre}a je bi-

la ekipa Sportsko-rekreativnog kluba
„Bosna“ iz Zenice. Banjalu~ani su na-
stupili u sastavu: Dragan Babi}, Dejan
Markovi}, Igor Studen i \or|e Trni-
ni}. Paralelno sa ovim takmi~enjem
organizovana je obuka za internacio-

nalne sudije, kao i obuke za vodi~e i
spasioce. Ovaj memorijalni kup odr`a-
va se u znak se}anja na rano preminu-
log, mladog pribojskog raftera Alekse
Kojadinovi}a. 

S. B. 

Uklonjene divlje deponije
Berane - Pored redovnih aktivno-

sti sakupljanja, odvoza i odlaganja ot-
pada, Komunalno preduze}e u Bera-
nama je proteklih dana uklonilo tri
novonastale divlje deponije na grad-
skom i prigradskom podru~ju. De-
ponije su uklonjene u naselju Rude{,
kao i u mjesnim zajednicama Pe{ca i
Beranselo. Iz ovog preduze}a apelu-

ju na nesavjesne gra|ane da ne baca-
ju otpad pored kontejnera, jer na taj
na~in nastaju divlje deponije. Najavi-
li su da nastavljaju sa ovakvim akci-
jama i uputili apel nadle`nim slu`ba-
ma da poja~aju kontrole kako bi se
stalo na kraj nesavjesnom odlaganju
komunalnog otpada.

C. D.
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Nikola Rov~anin, izvr{ni direktor EPCG

Novac 
spreman, 

~eka se op{tina
Pljevlja - Izvr{ni direktor Elektro-

privrede Crne Gore Nikola Rov~anin
kazao je za RTV Pljevlja da }e kom-
panija na ~ijem je ~elu odmah uplati-
ti izvo|a~u radova 2,5 miliona evra
kada lokalna uprava obavi sve neop-
hodne poslove vezane za toplifikaci-
ju. On je u emisji EKO ZONA, istakao
da }e ekolo{kom rekonstrukcijom
Termoelektrane Pljevlja, najsjeverni-
ji grad u dr`avi dobti, jedan ure|en
objekat koji, kada je u pitanju za{tita
`ivotne sredine, ne}e biti u zaga|iva~
po me|unarodnim ekolo{kim stan-
dardima.

- Znate da je 2009. godine, na

dimnjaku Termoelektrane Pljevlja
ura|ano elektrofiltersko postrojenje.
To je tako|e bila jedna zna~ajna in-
vesticija, ali ta investicija nije bila do-
voljna. Sada je neophodno uraditi os-
am faza u okviru ekolo{ke rekon-
strukcije. Pored toga {to }e Pljevlja
dobiti postrojenje koje }e odgovoriti
me|unarodnim standardima kada je
u pitanju emisija zaga|enosti, bi}e u
me|uvremenu zavr{en Maljevac kao
jedna lijepa zelena povr{ina, jedna
nova plu}a grada. Tako|e grad }e do-
biti izvor za toplifikaciju, kazao je
Rov~anin.

C. D. 

Pljevlja - Mje{tani pljevaljske seoske
Mjesne zajednice Meljak nedavno su
odr`ali sastanak sa predstavnicima lo-
kalne uprave kako bi se prevazi{li
brojni problemi koje imaju. Stanovni-
ci ovog sela poru~ili su da vi{e ne}e tr-
pjeti da se iz njihovog sela odvla~i na
hiljadu kubika kvalitetnog drveta, a da
se ni{ta ne ula`e u ovaj kraj, pi{e pod-
gori~ki dnevnik Dan.  Mje{tani Melja-

ka, koje se nalazi ispod planine Ljubu-
{inj, ̀ alili su se na vodosnabdijevanje,
lo{ kvalitet putne infrastrukture, a po-
sebno na zimsko odr`avanje puteva.
Poru~ili su da je situacija neodr`iva jer
dr`avna i lokalna uprava sa podru~ja
njihove mjesne zajednice i planine
Ljubi{nje ubira ogromne nov~ane pri-
hode po osnovu koncesija na {ume, a
ni{ta ne ula`e u ovo podru~je.

- Tokom ove zime putevi do na{ih
sela bili su neprohodni po dvadeset
ili mjesec dana. Postojale su brojne
potrebe za lije~enjem ljudi, bilo je i
smrtnih slu~ajeva, a putevi su bili ne-
prohodni i da nije bilo mje{tana koji
su sa svojom mehanizacijom ~istili
snijeg, nigdje ne bismo mogli sti}i -
kazao je @arko Markovi}. Za mje{ta-
nina Slavka Krvavca najve}i je pro-

blem {to je mehanizacija lokalnog
preduze}a „Lokalni putevi“ dolazila
u Meljak, ali nije vr{ila kvalitetno ~i-
{}enje puta od snijega. „Ma{ina do-
|e i vrati se u Pljevlja ali se put ne
o~isti. No` za ~i{}enje samo utaba
snijeg u koji kasnije upadaju auta i
ne mogu da se kre}u“, istakao je Kr-
vavac. 

S. D. 

Mje{tani pljevaljske MZ Meljak nezadovoljni radom lokalne uprave

Putevi i vodosnabdijevanje katastrofalni


